
                                
    Ornontowice, dnia 22 sierpnia 2024 r.

WWO.0002.00009.2024.PK31
WWO.ZD.00892.2024

                                                                 Protokół Nr V/24
V Sesja Rady Gminy Ornontowice 

- 22 sierpień 2024 rok

Obrady rozpoczęto 22 sierpnia o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:56 tego samego dnia. 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Rady Gminy Ornontowice (Urząd Gminy II piętro sala 
301).

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2 do protokołu.
W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych:
1. Marian Blacha
2. Mirosław Deja
3. Beata Drobny
4. Natalia Kotlorz
5. Łukasz Machulik
6. Zbigniew Machulik
7. Ryszard Milanowski
8. Henryk Nieużyła
9. Agnieszka Pasternak
10. Alicja Ryt
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Sylwia Woźniak
14. Ryszard Zieliński
15. Tadeusz Zientek

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych,zaproszonych gości oraz 
pracowników Urzędu Gminy stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 15-tu 
radnych, wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że jest wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Mikołowskiemu.

Głosowano w sprawie: wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy rzeczowej Powiatowi Mikołowskiemu.
 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 



                                
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Mikołowskiemu  został 
jednogłośnie wprowadzony do porządku obrad

Porządek obrad po zmianach:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Uwagi do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
5. Ochrona środowiska w Gminie Ornontowice. 
6. Informacja na temat realizacji inwestycji gminnych w pierwszym półroczu 2024 roku. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2024-2032,

b) zmian budżetu Gminy na 2024 rok,
c) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy gruntu z dotychczasowym 

dzierżawcą (ul. Bankowa),
d) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy gruntu z dotychczasowym 

dzierżawcą (ul. Bankowa),
e) wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków      
i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Ornontowice,

f) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Mikołowskiemu.
8. Informacje Wójta Gminy.
9. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy.
10. Interpelacje radnych.
11. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
12. Zamknięcie sesji.

Głosowano w sprawie: przyjęcia zmienionego porządku obrad.
 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu Nr III/24 z sesji, która odbyła się dnia 20.06.2024 r.



                                
Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr III/24 z sesji, która odbyła się dnia 20.06.2024 r. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
Protokół Nr III/24 z sesji, która odbyła się dnia 20.06.2024 r., został przyjęty jednogłośnie, bez 
uwag.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr IV/24 z sesji, która odbyła się dnia 31.07.2024 r. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard 
Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Beata Drobny
Protokół Nr IV/24 z sesji, która odbyła się dnia 31.07.2024 r., został przyjęty zwykłą 
większością głosów.

4. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu sierpniu br. 
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

5. Ochrona środowiska w Gminie Ornontowice.
Temat ochrony środowiska w Gminie Ornontowice został omówiony w formie multimedialnej przez 
Panią Aleksandrę Menderę – Fasuga – Naczelnika Wydziału Środowiska i Gospodarki Odpadami.
Pytania radnych:
Radny Łukasz Machulik – w przedstawionej prezentacji wskazano, że recyklingowi z terenu Gminy 
podlega 40,58% odpadów na wymagane 35% - czy w najbliższym czasie poziom ten się zwiększy  
i kiedy Gminy będzie zagrożona niewykonaniem danego poziomu?
Odpowiadając Pani Mendera-Fasuga wyjaśniła, że w tym roku jest to już 45%, w roku 2025 to 55% 
a kolejne lata to wzrost o 1%. Należy nadmienić, że w roku 2025 wchodzi opłata kaucyjna więc nie 
wiadomo jak wszystko się poukłada.
Radny Zbigniew Machuik zapytał o sprawę dotyczącą azbestu jak wygląda sytuacja z jego 
usuwaniem przez mieszkańca?
W odpowiedzi Pani Naczelnik oznajmiła, że rok 2032 jest ostatecznym terminem do całkowitego 
wyeliminowania azbestu z otoczenia, inicjatorem wszystkiego jest Gmina jednakże i mieszkańcy 
we własnym zakresie usuwają azbest. W pierwszej kolejności usuwaniu podlega azbest 
zmagazynowany, następnie z budynku, które mają 1 stopień pilności, drugi stopień oznacza 
dokonywanie oceny przez mieszkańca stanu tego wyrobu, trzeci stopień oznacza sprawdzanie 



                                
stanu co 5 lat.
Radny Mirosław Deja poruszył sprawę wprowadzonego limitu na odpady budowlane oraz  
możliwości odbioru oleju silnikowego.
Pani Naczelnik wyjaśniła pokrótce z czego wynika taki stan rzeczy jeśli chodzi o odpady budowlane 
a jeśli chodzi o odbiór oleju silnikowego to temat ten zostanie rozeznany.
Radny Sebastian Spyra poprosił o wskazanie co stanowi pozostałe 60% odpadów w stosunku do 
wykazanych odpadów recyklingowych?
Odpowiadając Pani Naczelnik wskazała, iż są to odpady zmieszane, w tym miejscu należy 
podkreślić, że nie zawsze mieszkańcy dobrze segregują odpady i nie wszystko można poddać 
recyklingowi.
Radny Łukasz Machulik wspomniał o nielegalnej wycince kilkuset drzew z prywatnego terenu pod 
inwestycję, a co za tym idzie na poprzedniej sesji została podjęta uchwała, która umożliwi temu 
samemu inwestorowi na wycinkę kolejnych drzew na terenach gminnych, w ocenie radnego jest to 
przygotowanie przez inwestora działki gminnej pod jej wykup.
W odpowiedzi na powyższe Pani Naczelnik wyjaśniła, ze wydano decyzję o nałożeniu kary za 
nielegalnie wycięcie drzew, Samorządowe Kolegium Odwoławcze uchyliło w całości decyzję Wójta, 
obecnie wydano drugą decyzję, która jeszcze nie została odebrana przez inwestora. Natomiast jeśli 
chodzi o 90 drzew Gmina nie ma możliwości nie wydania zgody właścicielskiej i w tym temacie 
postępowanie prowadzi Starostwo Powiatowe i to ono wydaje pozwolenie na wycięcie, podejmie 
decyzję o  naliczeniu opłaty czy zamiennie wyda nakaz nasadzenia innych drzew.
Radny Ryszard Zieliński zapytał - jak zostaną zagospodarowane środki finansowe przeznaczone 
na zagospodarowanie odpadów zielonych i budowlanych po zmniejszeniu limitu ich odbioru?
Pani Naczelnik wyjaśniła, że nie chodzi tutaj o konkretny cel, Gmina obecnie dopłaca do 
zagospodarowania tych odpadów a w momencie gdyby zwiększono wspomniane powyżej limity to 
także wrosłaby opłata uiszczana przez Gminę.
Radny Zieliński podkreślił, że nie zgadza się z wprowadzonymi limitami.
Pani Naczelnik wspomniała, że od przyszłego roku po planowanej zmianie mieszkaniec będzie 
mógł zostawić odpady w punkcie ale za dodatkową opłatą, podkreśliła również, że mieszkaniec 
sam może zagospodarować odpady zielone stosując kompostownik.
Radna Alicja Ryt poprosiła o wyjaśnienie czy na podstawie otrzymywanego raportu Gmina może 
sprawdzić w jaki sposób dane odpady są odbierane?
Pani Mendera-Fasuga poinformowała, że sprawozdania mówią o ilościach odbieranych odpadów    
a nie o sposobie ich odbierania.
Idąc dalej Pani Skarbnik wyjaśniła jak wyglądają dopłaty, opłaty i oszczędności związane z 
gospodarką odpadami. 
Radny Machulik zadał pytanie odnośnie odpadów segregowanych – czy w przedstawione dane  
wliczają się odpady odebrane spod domu posegregowane czy tez również te podlegające 
segregacji ale znajdujące się w odpadach zmieszanych i wysegregowane przez firmę odbierającą 
odpady?
Odpowiadając Pani Naczelnik wyjaśniła, że wskazane dane dotyczą odpadów zarówno tych 
zabranych sprzed posesji, PSZOK-a oraz wysegregowanych przez firmę odbierającą odpady.
Radny Machulik Łukasz zaproponował umożliwienie przez Gminę odwiedzin radnych w Firmie 
zajmującej się zagospodarowaniem odpadów i ich mechanicznym przetwarzaniem mającej swoją 
siedzibę w Szczygłowicach, tak jak to miało miejsce w poprzedniej kadencji.

6. Informacja na temat realizacji inwestycji gminnych w pierwszym półroczu 2024 roku.
Przedmiotowy punkt dotyczący realizacji inwestycji gminnych w pierwszym półroczu 2024 roku przy 
pomocy prezentacji  multimedialnej przedstawił Zastępca Wójta.



                                
Pytania radnych:
Radny Zbigniew Machulik zapytał czy w rejonie zakończonej inwestycji Pumptracka przewidziane 
są jakieś nasadzenia zieleni?
W odpowiedzi Zastępca Wójta poinformował, że na powstałym obiekcie została zasiana trawa, 
obecnie rozważany jest temat o możliwych nasadzeniach a także sposobu odgrodzenia od drogi 
gminnej obiektu poprzez zabudowę barierek czy też nasadzeń zieleni.
Radny Łukasz Machulik zapytał o powód wznowionych prac przy studzienkach przy ul. Słonecznej?
Odpowiadając na powyższe Pan Spyra wyjaśnił, że jedna ze studzienek została skrzywiona więc 
nastąpiła konieczność jej wypoziomowania. Ponadto trwają przygotowania do asfaltowania 
nawierzchni dróg ulic: Słonecznej, Jasnej, Bocznej, Klasztornej, Zamkowej, Krótkiej oraz Nowej (po 
wykonaniu kanalizacji).
Radna Beata Drobny zadała pytanie odnośnie zakupu samochodu na potrzeby Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej  - jaki napęd oraz jaki procent floty pojazdów gminnych 
stanowią samochody elektryczne, zero lub niskoemisyjnej?
Zastępca Wójta poinformował na potrzeby  Zakładu Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej 
zostanie zakupiony samochód na napęd spalinowy natomiast na stanie Gminy jest 1 samochód 
elektryczny oraz samochody na benzynę i diesel.
Radna Beata Drobny zapytała również czy Urząd realizuje działania związane z wymogami ustawy 
o elektromobilności?
Pan Zastępca wyjaśnił, że temat jest analizowany również pod kątem pozyskania środków 
zewnętrznych na tego typu działania.
Radny Tadeusz Zientek zwrócił się z pytaniem – czy na terenie gminy są jeszcze przewidziane do 
przebudowy jakieś wodociągi oprócz tego wskazanego w prezentacji za 160 tysięcy złotych?
Pan Spyra poinformował, że odcinek wodociągu przy ul. Polnej to ostatni w konstrukcji stalowej, 
który będzie przebudowany, następnie wodociąg przy ul. Zamkowej, który jest już w konstrukcji z 
tworzywa sztucznego ale stanowi jeden z najstarszych przebudowanych wodociągów w 
Ornontowicach. Kolejno jest wiele wniosków o budowę wodociągów ze względu na podziały działek 
i powstające nowe domy.
Radny Łukasz Machulik powrócił do tematu obiektu Pumptacka i problemów powstałych w związku 
z jego uruchomieniem (złego zachowania młodzieży, braku toalet) w związku z tym pytanie czy 
planowany jest w tym miejscu monitoring oraz ogrodzenie tego terenu?
Ad vocem radna Beata drobny poinformowała, że temat ten był szeroko omawiany na posiedzeniu 
Komisji Budżetu i Inwestycji podczas, której odbyła się również wizja w terenie oraz została złożona 
interpelacja.
Uzupełniając powyższe Zastępca Wójta poinformował, że podczas posiedzenia Komisji 
rozmawiano o ewentualnym ogrodzeniu obiektu, odgrodzenia od ulicy Słonecznej. Na chwilę 
obecną zostały zamontowane kamery, przekazano zgłoszenia do Policji, Jak nadmienił Zastępca 
Wójta wszystkie uwagi i sugestie radnych będą brane pod uwagę przy podejmowaniu dalszych 
decyzji związanych z wyżej wskazanym obiektem.
Przewodniczący Rady wskazał, że można też skierować zgłoszenie do mapy zagrożeń czego 
efektem będą częstsze patrole policji.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2024-2032,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały  został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
21.08.2024 r. 



                                
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ornontowice na lata 2024-2032,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr V/34/24 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ornontowice na lata 2024-2032, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   3   do protokołu.  

b) zmian budżetu Gminy na 2024 rok,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 21.08.2024 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2024 rok,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
Uchwała Nr V/35/24 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2024 rok, na stan 15-tu radnych, 
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   4   do protokołu.  

c) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy gruntu z dotychczasowym dzierżawcą
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
21.08.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy gruntu z dotych-
czasowym dzierżawcą

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



                                
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
Uchwała Nr V/36/24 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
gruntu z dotychczasowym dzierżawcą, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   5   do protokołu.  

d) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy gruntu z dotychczasowym dzierżawcą
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
21.08.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy gruntu z dotychczasowym dzierżawcą

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
Uchwała Nr V/37/24 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
gruntu z dotychczasowym dzierżawcą, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   6   do protokołu.  

e) wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 
prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w 
instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie 
Gminy Ornontowice.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
21.08.2024 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsię-
biorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 
transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Ornontowice.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek



                                

Uchwała Nr V/38/24 w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 
się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 
transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Ornontowice, na stan 15-tu radnych, 
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   7   do protokołu.  

f) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Mikołowskiemu.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
21.08.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi       
Mikołowskiemu.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Beata Drobny, Mirosław Deja, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
Uchwała Nr V/39/24 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Mikołowskiemu, na 
stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   8   do protokołu.  

8. Informacje Wójta Gminy.
Zastępca Wójta przedstawił informacje dotyczące realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Zespołu 
Kierującego Urzędem Gminy między sesjami i realizacji zadań inwestycyjnych:

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach-Centrum - Budowa kanalizacji 
sanitarnej w toku. Trwają prace naprawcze przy ul. Cichej. Prowadzone są prace przy ul. 
Zwycięstwa (na odcinku od parkingu naprzeciw wjazdu na boisko sportowe do wiaduktu 
kolejowego). Rozpoczęto prace przy posadowieniu przepompowni w rejonie szalet. Prace 
drogowe. Na Klasztornej, Bocznej, Jasnej sfrezowano asfalt, kolejne prace będą 
prowadzone na ul. Krótkiej i Słonecznej.

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach-Północ - Planowane rozpoczęcie 
prac w terenie przewidywane jest jesienią br. Przełom września, października

• Modernizacja odcinka drogi ul. Nowej stanowiącej dojazd do gruntów rolnych - W 
postępowaniu na wykonanie modernizacji odcinka ul. Nowej (ok. 720 metrów nowej 
nawierzchni) oferty złożyło 7 Wykonawców: trwają procedury zmierzające do wyboru 
wykonawcy (Najkorzystniejsza oferta najniższa 638 775,90 zł, najdroższa: 929 975,28 zł.)

• Budowa i modernizacja dróg gminnych - W pierwszej kolejności rozpoczęły się prace 
związane z budową ul. Sosnowej, łączącej ul. Cyprysową z ul. Zamkową. Trwają prace przy 
ul. Akacjowej, Leśnej, następnie Cyprysowa, Solarnia i Ogrodowa.

• Poprawa efektywności energetycznej budynku Urzędu Gminy - Ogłoszono postępowanie na 
wykonanie modernizacji budynku Urzędu Gminy. Po negocjacjach 07.08.2024 złożono 
ofertę na kwotę 1 899 104,26 zł.



                                
• Inicjatywa antysmogowa - Zadanie obejmuje przebudowę systemu wentylacji i klimatyzacji 

w celach grzewczych w Zespołu Szkolno-Przedszkolnego oraz zakup i montaż 2 tablic, 
wyświetlaczy LED w celu informowania mieszkańców o stanie jakości powietrza

• Modernizacja oświetlenia na terenie Gminy Ornontowice - Wymiana 239 opraw 
oświetleniowych w ramach promesy przy ulicach m. in.: Akacjowa, Bankowa, Kolejowa, 
Kwiatowa, Zachodnia, Solarnia, Park Gminny. Postępowanie w trakcie przygotowania do 
ogłoszenia

• Budowa budynku wielofunkcyjnego – etap I (sala widowiskowa) - Wykonano strop nad 
piętrem. Wizytacja przedstawicieli Rady Gminy na budowie odbyła się w dniu 7 sierpnia br.

• Modernizacja boiska przy ul. Akacjowej - Została podpisana umowa na wykonanie Projektu 
Funkcjonalno - Użytkowego modernizacji obiektu.

• Budowa Pumptracka przy ul. Słonecznej - Budowa 2 torów do jazdy na rowerze
o zróżnicowanym stopniu trudności. Koszt: 388 641,50 zł

• Przebudowa sieci wodociągowej przy ul. Polnej- trwają procedury przetargowe związane z 
wyborem wykonawcy – otwarcie przetargu 29 sierpnia 2024 r.

• Budowa oświetlenia ulicznego na sieci skojarzonej przy ul. Kolejowej między ul. Chudowską 
a pomnikiem  - podpisano umowę na wykonanie oświetlenia ulicznego .

• Przebudowa sieci wodociągowej przy ul. Hutniczej- trwają prace projektowe, które ze 
względu na usytuowanie inwestycji w pasie PKP potrwają do grudnia 2024r.

• Trwają prace projektowe związane z przebudową i modernizacją komory wodociągowej 
przy ul. Zamkowej (CRAB)

• Modernizacja potoku Łąkowego – konieczność modernizacji. Zakład Gospodarki 
Komunalnej i Wodociągowej zgłosił jako szkodę górniczą związaną z eksploatacją JSW 
S.A.  KWK Budryk – procedury w toku.

• Inwestycje w Zespole Szkolno-Przedszkolnym: modernizacja dachu – 60 000,00 zł, 
rozbudowa monitoringu – 12 000,00 zł, zabudowa klimatyzacji – 11 000,00 zł, modernizacja 
placu zabaw – 18 999,99 zł,

• Od początku br. złożono 28 wniosków o udzielenie dotacji do wymiany urządzeń 
grzewczych oraz 21 wniosków o udzielenie dotacji do budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków.

• Od września, po przerwie wakacyjnej, wznowione zostaną kontrole ściekowe, zakończenie 
2-letniego planu kontroli nastąpi z końcem listopada br.

• Decyzją Wójta Gminy została nałożona kara w wysokości 146 152,50 zł na właścicieli 
komercyjnej spółki władających nieruchomością naprzeciw KWK Budryk, za usunięcie 
drzew bez wymaganego zezwolenia.

• Wystąpiono do Starosty Mikołowskiego o wydanie zezwoleń na usunięcie drzew rosnących 
w pasach dróg gminnych (ul. Nowa, ul. Krótka, ul. Solarnia, ul. Kolejowa, ul. Klasztorna, ul. 
Działkowa), na terenie Parku Gminnego oraz w rejonie ul. Pośredniej i ul. K. Miarki. 
Ponadto zwrócono się z wnioskiem do Konserwatora Zabytków w Katowicach o wydanie 
zezwolenia na usunięcie 2 drzew rosnących w części zabytkowej Parku.

• W trakcie realizacja zadania polegającego na usunięciu azbestu z terenu 12 nieruchomości 
mieszkańców (ok. 14 ton odpadów), do tej pory usunięto azbest z 10 posesji. Na zadanie 
pozyskano dotację ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Katowicach w kwocie 4 211,20 zł. Po zakończeniu zadania na terenie 
Ornontowic pozostanie szacunkowo ok. 25 ton azbestu na 17 nieruchomościach.



                                
• Od 2 września wznowiona będzie bezpłatna komunikacja gminna, która została zawieszona 

na okres wakacji. Ze względu na roboty drogowe może dojść do niewielkich opóźnień w 
komunikacji.

• Od 08.08.2024 do 23.08.2024 r. można składać wnioski na zakup biletów elektronicznych, 
na okres 3 miesięcy wrzesień-październik-listopad dla dzieci i młodzieży w wieku od 7-16 lat 
korzystających z komunikacji po terenie całej Metropolii.

• 21 września odbędą się w rejonie parku gminnego biegi o Puchar Przewodniczącego Rady 
Gminy oraz Bieg Samorządowca.

• Sportowy Turniej Miast i Gmin odbędzie się w dniach od 21 do 27 września br.
• Przeprowadzony został przegląd stanu wodno- kanalizacyjnego w lokalach gminnych 

budynku przy ul. Żabik 11 w związku z usterką powodującą zalanie lokalu
• W  lipcu zostały przeprowadzone przeglądy stanu technicznego budynku przy ul. Żabik 6, 

szalet gminnych, obiektów sportowych, Amfiteatru, placów zabaw oraz siłowni 
zewnętrznych.

• W dniu 04.07 podpisano Porozumienie w sprawie ustalenia warunków i zasad ustanowienia 
służebności przesyłu sieci energetycznej na działkach przy ul. Zamkowej, w rejonie ul. 
Skośnej.

• W dniu 09.08.2024 podpisano akt notarialny na sprzedaż działki numer 3776/138 przy ul. 
Bukowej.

• W dniu 10.07.2024 podano do publicznej wiadomości ogłoszenie o terminie I przetargu na 
zbycie działki 3773/12, przy ul. Zamkowej (Skośnej).

• W dniu 6.08.2024  podano do publicznej wiadomości ogłoszenie o przystąpieniu do 
sporządzenia Planu ogólnego i wyznaczono termin do składania wniosków (do 06.09.2024 
włącznie).

• Z dofinansowania żłobkowego w lipcu i sierpniu korzystało 14 rodzin.
• Urząd Gminy otrzymał dofinansowanie z Krajowego Funduszu Szkoleniowego, do szkoleń, 

z których skorzysta 15 pracowników Urzędu.
• Po przeprowadzeniu postępowania przetargowego zawarto umową z Firmą: 

TRANSMARKO Marek Masny z Katowic na dowóz 16 dzieci niepełnosprawnych do 
placówek oświatowych (w Wyrach, Mikołowie, Katowicach i Żorach). Wartość umowy 339 
320,86 zł.

• Trzech nauczycieli Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Ornontowicach złożyło wnioski o 
wszczęcie postępowania egzaminacyjnego na stopień nauczyciela mianowanego. Egzamin 
zaplanowany jest na 26.08.

• 14.08 został uruchomiony GeoPortal, platforma, która udostępnia informacje przestrzenne   
i mapy.

• W dniach od 16 do 25.07, ośmioro dzieci ze Świetlicy Profilaktyczno-Wychowawczej 
przebywało na koloniach w Darłowie.

• Od 01.08.2024 r. do Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej wpłynęło 45 wniosków na 
wypłatę bonu energetycznego. Wnioski można składać do 30.09.2024 r.

• Od 01.09.2024 r. zmieni się wychowawca w Świetlicy Profilaktyczno-Wychowawczej.
• W Puncie Konsultacyjnym od 01.09.2024 r. 2 razy w miesiącu będzie przyjmował nowy 

pedagog.
• W ramach projektu PAKA- Parkowej Akademii Kreatywnej ARTerii - pracownicy instytucji 

zorganizowali dla dzieci warsztaty oraz 2 wycieczki.
• Od 26 do 28 lipca odbył się ŚLĄSKI TABOR W ORNONTOWICACH finansowany ze 

środków Ministerstwa Kultury.



                                
• 3 sierpnia – ARTeria zorganizowała PÓŁMETEK WAKACJI – w tym pina party i koncert oraz 

KINO PLENEROWE
• Od 12 do 24 sierpnia ARTeria zorganizowała półkolonie z programu "Lato w teatrze" - 

dofinansowane z środków Ministerstwa Kultury
• „Wakacje pełne kolorów” (w lipcu i sierpniu 2024) – odbył cykl wakacyjnych zajęć         

warsztatowych i animacyjnych dla dzieci (6 spotkań).
• Statystyka urodzeń i zgonów w II kwartale 2024 roku: 14 urodzeń (8 w kwietniu, 4 w maju    

i 2 w czerwcu), 15 zgonów (3 w kwietniu, 6 w maju i 6 w czerwcu).
• Stałe i czasowe zameldowania: na dzień 31.03.2024 r. stałych mieszkańców było 5910, 

czasowych 133, razem 6043, na dzień 30.06.2024 r. stałych mieszkańców było 5904, 
czasowych 106, razem 6010.

• W zakresie ewidencji ludności: wykonano 52 czynności dotyczących zameldowań i 
wymeldowań, nadano 5 numerów PESEL, wydano 18 zaświadczeń, nadano 2 numery 
PESEL dla obywateli Ukrainy w związku z konfliktem na Ukrainie oraz dokonano 8 zmian    
w Rejestrze Pesel u obywateli Ukrainy.

• W okresie między sesjami odbyły się 4 posiedzenia Zespołu Kierującego w dniach: 24 
czerwca, 17 lipca oraz 8 i 20 sierpnia br.

• Od ostatniej sesji Wójt Gminy wydał 14 zarządzeń podlegających publikacji w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

• W wrześniu planowane są mi. in.:  
◦ 6 września o godz. 11:00 Narodowe Czytanie „Kordiana” Juliusza Słowackiego w 

Świątyni Dumania
◦ premiera spektaklu Teatru Naumiony 7-8 września
◦ Jubileusz 70-lecia KGW – Msza św. planowana jest na 14 września o godz. 14.00 i 

będzie połączona z Dożynkami Gminnymi
◦ 21-22 września - Senioriada – organizowana przez Radę Seniorów

Radny Ryszard Zieliński zapytał - czy kara za nielegalną wycinkę drzew została już 
wyegzekwowana od wskazanego przedsiębiorcy?
Odpowiadając na powyższe Zastępca Wójta oznajmił, iż temat jest w toku a Pani Naczelnik 
Wydziału Środowiska i Gospodarki Odpadami przytoczyła odpowiedz z punktu 5 porządku obrad 
sesji.

9. Informacje Przewodniczącego Rady.
W tym miejscu Przewodniczący rady przedstawił bieżącą korespondencję, która wpłynęła do Biura 
Rady:

• zaproszenie na Narodowe Czytanie – 6.09.2024 r.,’
• zawiadomienie o przystąpieniu do sporządzenia Planu ogólnego Gminy Ornontowice –       

w związku z przedmiotowym zawiadomieniem Przewodniczący zwrócił się z prośbą o 
rozpowszechnieniu tematu wśród mieszkańców, sporządzenia dla radnych informacji w jaki 
sposób powstawał będzie wskazany wyżej plan, ponadto Przewodniczący zaproponował, 
że jeżeli nastąpi taka konieczność można zwołać wspólne posiedzenie Komisji aby omówić 
temat planu.

Kolejna sesja zaplanowana jest na dzień 26.09.2024 r., wspólna posiedzenie Komisji odbędzie się 
25 września br.
Przewodniczący zaprosił także zgromadzonych na kolejną edycję Biegów, które odbędą się 21 
września br.,



                                
10. Interpelacje radnych.
Przewodniczący Rady odczytał interpelacje:

• Radnej Beaty Drobny w temacie przekazanego do użytkowania obiektu rekreacyjnego 
Pumptrack przy ul. Słonecznej w Ornontowicach,

• Radnych Łukasza Machulika, Natalii Kotlorz, Tadeusza Zientka, Ryszrda Zielińskiego, 
Mirosława Deję dotyczącą organizacji spotkania z inwestorem w związku z budową obiektu 
handlowego przy ul. Zamkowej w Ornontowicach, 

• Radnych Łukasza Machulika, Natalii Kotlorz, Tadeusza Zientka, Ryszrda Zielińskiego, 
Mirosława Deję, Mariana Blachę, Zbigniewa Machulika w sprawie planowanej budowy 
kanalizacji sanitarnej na ul. Pośredniej i Kolejowej.

W temacie interpelacji  dotyczącej organizacji spotkania z inwestorem w związku z budową obiektu 
handlowego przy ul. Zamkowej w Ornontowicach głos zabrał radny Machulik informując, iż 
obiecane spotkanie, które miało się odbyć 12 sierpnia nie doszło do skutku, najprawdopodobniej 
takie spotkanie odbędzie się 2 września gdzie można będzie spotkać się większą grupą 
zainteresowanych i zapoznać się z całością sprawy. Ponadto prosi się aby w spotkaniu 
uczestniczyły osoby kompetentne, które będą mogły udzielić odpowiedzi na pytania typowo 
techniczne. Radny Machulik podkreślił, iż patrząc na inne tego typu inwestycje, wypoziomowanie 
terenu, na którym ma powstać obiekt handlowy ma głównie na celu jego wyeksponowanie i 
uatrakcyjnienie a co jednocześnie przyczyni się do uprzykrzenia życia sąsiadującym mieszkańcom.

11. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
Jako pierwszy głos zabrał Zastępca Wójta w temacie sporządzenia Planu ogólnego Gminy 
Ornontowice, informacja na ten temat była podana na stronie internetowej Gminy i jeśli będzie to 
jeszcze możliwe taka informacja zostanie przekazana do Głosu Ornontowic.
W przedmiotowym punkcie głos zabrali radni:

• Radny Zbigniew Machulik w związku z propozycjami do budżetu na rok 2024 poprosił o 
przesłanie radnym informacji o inwestycjach, których etapy realizowania przejdą na rok 
przyszły tak aby ich nie ujmować już w propozycjach do realizacji.
Odpowiadając na powyższe Zastępca Wójta oznajmił, że taki dokument już powstaje i 
zostanie przekazany. A Pani Skarbnik dodała, że dokument ten musi jeszcze przejść przez 
weryfikację Pana Wójta.

• Radny Mirosław Deja zwrócił uwagę na niespójność oznakowania na ul. Kolejowej, 
Pośredniej i Dworcowej – chodzi o różne dopuszczalne prędkości, które warto byłoby 
ujednolicić a może nawet zaniżyć.
Jak poinformował Zastępca Wójta wszystko to wiąże się  z projektem docelowej organizacji 
ruchu ale temat zostanie rozeznany.

12. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek



                                

Szczegółowy przebieg sesji zawiera nagranie dostęne na: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/806/rada-gminy-
ornontowice.htm

https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/806/rada-gminy-ornontowice.htm
https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/806/rada-gminy-ornontowice.htm

